

Amendment 2 is raised to:

- Include the below Question /Answer from Industry.
- Extend the solicitation closing date from 05 August 2022 to 15 September 2022 as per request from Industry.
- Extend the requested delivery date to reflect 6 week extension of solicitation closing date. The requested goods delivery date will be extended from 31 March 2023 to 15 May 2023

Industry Question #1:

I have a question for solicitation W8476-216466/002/B – Long Range Telescope. Section 3.2.11 of the Technical Requirements states the LRT must be Coyote Brown with a matte finish.

In Annex D it states the Pre-Award Samples being offer must fully represent the finished item.

Due to the short timeframes to submit and provide samples for evaluation, we request Canada allow the Pre-Award Samples to be Black with a matte finish. As the colour of the item doesn't affect operational performance or capabilities in a testing environment, we believe having the scope in Black won't compromise the testing process in any way. All other technical requirements will be met including the special markings as requested. All production items upon contract award will be in Coyote Brown. Will this be acceptable to Canada?

Response #1:

Yes this is Acceptable.

Industry Question #2:

Company would like to request a timing extension from Canada/DND till the 15<sup>th</sup> of September, 2022 for submission of the documents and samples required for solicitation *Long Range Telescope (W8476-216466/002/B)*? Reason being is due to the fact that further questions are required to provide clarification to the new requirements, new samples will need to be acquired and many people are on summer leave.

Response #2:

Solicitation closing date will now be extended to 15 September 2022.  
Requested delivery will now be extended to 15 May 2022.

---

W8476-216466

17 August 2022

Amendment 03 is raised to add the electronic payment instruments annex to the solicitation documents

## ELECTRONIC PAYMENT INSTRUMENTS

The Bidder accepts any of the following Electronic Payment Instrument(s):

- Direct Deposit (Domestic and International);
- Electronic Data Interchange (EDI);
- Wire Transfer (International Only);

---

W8476-216466/002/B

26 August 2022

Amendment 04 is raised to add the below Industry questions and answers to the solicitation (French translation below) :

Industry Question & Answer #3:

**Q3** Will DND comply with current “INTERNATIONAL STANDARDIZATION AGREEMENTS” and accept MIL-STD-810H Standardized Testing Requirements if they meet or exceed STANAG equivalencies?

*MIL-STD-810H will be acceptable.*

Industry Question & Answer #4:

**Q4**

For Annex C, Serial 3.1.6.5.1 can DND indicate if this test is performed on the optic alone or in a transport container or box? (Or On the weapons system itself)

*Test can be performed on the optic either alone or in its shipping box.*

**Q4.1** Would DND accept MIL-STD-810H testing at 140 total minutes of vibration on the optic itself with scope covers?

*Yes that would be acceptable.*

Industry Question & Answer #5:

**Q5** For Annex C, Serial 3.1.6.6.1 would Canada/DND accept a drop testing format of:

Scope mounted on  $5.0 \pm 0.5$  pound weight

Nominal 70 durometer rubber impact surface  $1.00 \pm 0.13$  inch thick on top of solid concrete foundation.

Drop Height: 3 feet minimum

*Yes, that would be acceptable.*

Industry Question & Answer #6:

**Q6** For Annex C, Serial 3.1.8.1 would DND accept testing to MIL-STD-810H which includes: Gas, Deet, Acetone, Barnes CR-10, Kleenbore #10, Diesel, CRC Brake Cleaner, CLP?

Yes that would be acceptable.

Industry Question & Answer #7:

**Q7** For Annex C, Serial 3.2.3.6 would DND accept a Clockwise Elevation adjustment sample just for the testing portion and Counter-Clockwise upon Contract Award?

Yes that would be acceptable.

Industry Question & Answer #8:

**Q8** For Annex C, serial 3.2.4.5 would DND accept a Left Clockwise Azimuth MPI adjustment sample just for the testing portion and Counter-Clockwise upon Contract Award?

Yes that would be acceptable.

Industry Question & Answer #9:

**Q9** For Annex C, Serial 3.2.7.2 would DND accept an adjustment dial that may have its first marking designation at 75m; however, has the capability to be turned to its initial start point of which it is designed to accommodate a 50m parallax adjustment?

Yes that would be acceptable.

Industry Question & Answer #10:

**Q10** For Annex C, serial 3.2.11.1 would DND accept the following colour known as Desert IR? This is our proprietary Dark Earth Colour with a specialized IR reduced signature composition. Sample of this colour will be provided with our submission sample. Colour Sample can be provided prior to final submission for consideration.

Yes that would be acceptable.

Industry Question & Answer #11:

**Q11** DND does not have a requirement for a soft case or transport case; however, it is mentioned on page 17 and example illustrations of it and a tool kit on pages 51 and 52 of this solicitation. Can DND confirm that NO soft case / transport case or extra specialized tools are required as part of the accessories package please for the LRT submission?

No, a soft case or Transport case is not required. The “soft bag” listed on page 17 will be removed. The illustrations on pages 51 and 52 are provided as example only.

Industry Question & Answer #12:

**Q12:** For Annex C, serial 3.2.7.3 can the samples be supplied with a graduated line on the parallax adjustment and not have the known distance adjustments for precise adjustments? This would be just for the purpose of the samples but understanding the production deliverables would meet the requirement in 3.2.7.3?

Response #12:

Yes that would be acceptable.

---

FRENCH

**Q3** Est-ce que le MDN va se conformer aux « ACCORDS INTERNATIONAUX DE NORMALISATION » en vigueur et acceptera les exigences d'essais normalisés MIL-STD-810H s'ils respectent ou surpassent les équivalents STANAG?

La norme MIL-STD-810H sera acceptable.

**Q4**

Pour l'annexe C, section 3.1.6.5.1, le MDN peut-il indiquer si cet essai est réalisé sur le dispositif optique seulement, ou sur le dispositif dans un contenant ou une boîte de transport? (ou sur le système d'arme lui-même)?

L'essai peut être réalisé soit sur le dispositif optique seul ou dans sa boîte d'expédition.

**Q4.1** Est-ce que le MDN accepterait des essais de vibration MIL-STD-810H d'une durée totale de 140 minutes sur le dispositif optique lui-même avec housse de lunette?

Oui, cela serait acceptable.

**Q5** Pour l'annexe C, section 3.1.6.6.1, est-ce que le Canada/le MDN accepterait un format de chute comme suit :

Lunette montée sur un poids  $5,0 \pm 0,5$  (en livres)

Une surface d'impact en caoutchouc d'une dureté nominale au duromètre de 70,  $1,00 \pm 0,13$  po d'épaisseur sur le dessus d'une fondation en béton pleine.

Hauteur de chute : 3 pieds minimum

Oui, cela serait acceptable.

**Q6** Pour l'annexe C, section 3.1.8.1 le MDN accepterait-il des essais respectant la norme MIL-STD-810H qui comprennent : essence, Deet, acétone, Barnes CR-10, Kleenbore n° 10, diesel, agent de nettoyage de freins CRC, CLP?

Oui, cela serait acceptable.

**Q7** Pour l'annexe C, section 3.2.3.6 le MDN accepterait-il un échantillon de réglage en hauteur dans le sens horaire juste pour la portion d'essai, et un réglage dans le sens antihoraire au moment de l'attribution du contrat?

Oui, cela serait acceptable.

**Q8** Pour l'annexe C, section 3.2.4.5 le MDN accepterait-il un échantillon avec réglage du PMI azimuth dans le sens horaire gauche juste pour la portion d'essai, et un autre dans le sens antihoraire lors de l'attribution du contrat?

Oui, cela serait acceptable.

**Q9** Pour l'annexe C, section 3.2.7.2 le MDN accepterait-il un réglage de cadran qui pourrait avoir sa première désignation de marquage à 75 m? Toutefois, le réglage a la capacité d'être tourné vers son point de départ initial, qui est conçu pour accommoder une compensation de la parallaxe de 50 m.

Oui, cela serait acceptable.

**Q10** Pour l'annexe C, section 3.2.11.1 le MDN accepterait-il la couleur connue sous le nom de « Desert IR »? Il s'agit là de notre couleur exclusive brun foncé qui possède une signature IR réduite spécialisée. Un échantillon de cette couleur sera fourni lors de la présentation de notre échantillon de soumission. Un échantillon de la couleur peut être fourni avant la présentation finale des documents pour examen.

Oui, cela serait acceptable.

**Q11** Le MDN n'a pas d'exigence pour un étui souple ou un boîtier de transport; cependant, un tel étui est mentionné à la page 17 et dans des exemples d'illustrations et une trousse d'outils aux pages 51 et 52 de la demande de propositions.

Le MDN peut-il confirmer svp qu'AUCUN étui souple ou boîtier de transport ou outils spécialisés supplémentaires n'est requis dans le cadre de la trousse d'accessoires pour l'appel d'offres du LRT?

Non, un étui souple ou un boîtier de transport n'est pas requis. Le « sac souple » indiqué à la page 17 sera enlevé. Les illustrations des pages 51 et 52 ne sont fournies qu'à titre d'exemple.

**Q12** Pour l'annexe C, section 3.2.7.3, les échantillons peuvent-ils être fournis avec une ligne graduée sur la compensation de la parallaxe et ne pas avoir les réglages de distance connus pour des ajustements précis? Ce serait juste pour les besoins des échantillons, mais les produits livrables de production répondraient à l'exigence de 3.2.7.3.

Oui, cela serait acceptable.

---

W8476-216466/002/B

09 September 2022

Amendment 5 is raised extend the solicitation closing date from 15<sup>th</sup> September 2022 to the 29<sup>th</sup> September 2022 as per request from Industry.

L'amendement 5 est levé pour prolonger la date de clôture de la sollicitation du 15 septembre 2022 au 29 septembre 2022 à la demande de l'industrie.

